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Na een onwaarschijnlijk turbulent coronajaar komen 
aandeelhouders en ondernemingen virtueel bijeen om 
terug te blikken en vooruit te kijken. Het vergader-
seizoen is nog niet halverwege, maar stof voor een 
tussentijdse update is er al voldoende.

Ze zullen er niet snel 
voor uitkomen in het 
openbaar, maar een 
aanzienlijk deel van 

de bestuurders ziet de jaarlijkse 
vergadering met aandeelhouders 
toch vooral als een noodzake-
lijk kwaad. Natuurlijk is er het 
besef dat tijdens die vergadering 
belangrijke besluiten wor-
den genomen. Jaarrekeningen 
moeten worden goedgekeurd, 
beloningsvoorstellen bezegeld 
en het functioneren van bestuur 
en commissarissen gewogen. 
De meeste voorstellen worden 
doorgaans met overgrote meer-
derheid aangenomen. 

In normale tijden nemen 
vergaderingen al gauw een uur 
of drie in beslag. De agenda’s 
van bestuurders en commissa-
rissen zijn vol en om dan een 
paar uur te gaan zitten soebat-
ten over zaken die een boekjaar 
eerder hebben gespeeld en te 
discussiëren over stempunten 

die toch wel aangenomen 
worden, dat voelt als kostbare 
tijd die door de vingers glipt. 

Tegelijkertijd is er het 
onbehagen over verrassingen 
die tijdens de vergadering 
kunnen plaatsvinden. Van grote 
beleggers weten bestuurders en 
commissarissen wel zo ongeveer 
wat hun bezighoudt. Met hen 
wordt periodiek een persoonlijk 
gesprek gehouden. Maar tijdens 
de aandeelhoudersvergaderin-
gen kunnen minder bekende, 
vaak particuliere beleggers ook 
hun zegje doen. Regelmatig gaat 
het over weinig: klachten over 
een filiaal in Appelscha dat de 
deuren eerder sluit dan voor-
heen. Maar soms zijn de vragen 
ook verrassend raak en het 
bewijs van een goed ingevoerde 
vragensteller. 

De coronacrisis heeft veel 
veranderd. Ook de jaarlijkse dia-
loog tussen aandeelhouders en 
bestuurders van beursgenoteer-
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de ondernemingen. Sinds vorig 
jaar ontmoeten partijen elkaar 
niet meer in zaaltjes, maar 
vinden de vergaderingen 
digitaal plaats. Met elkaar in 
debat gaan is moeilijk. Vaak is 
het tijdens de vergadering alleen 
mogelijk om vragen via een 
chatfunctie of mail door te 
sturen, waarna deze tijdens de 
vergadering worden behandeld. 
Veel bedrijven propageren de 
mogelijkheid bij aandeelhouders 
om hun vragen een paar dagen 
voor de vergadering in te sturen. 
Tijdens de onlinebijeenkomst 
worden deze beantwoord. Of 
beter gezegd: de voorgekookte 
antwoorden worden voorgele-
zen van papier – daar maken de 
bestuurders en commissarissen 
geen geheim van. 

Het gebrek aan debat maakt 
de vergaderingen vlakker dan 
normaal. Het gebrek aan echte 
interactie maakt de vergaderin-
gen ook korter. Zonder lastige 
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